
  
 

  
 

Verkiezingsprogramma 2022-2026 Zutphen  
 
Beste inwoners van Zutphen en Warnsveld, 
 
Wij wonen in een prachtige gemeente! Een verborgen parel aan de IJssel waar we trots op mogen 
zijn. Hier vinden mensen alles voor een gelukkig bestaan. Je kunt in onze gemeente sporten, kunst 
en cultuur beleven, genieten van prachtige monumenten en gezellige terrasjes. Ook als het gaat 
om onderwijs, werk en wonen heeft onze gemeente veel te bieden. Voor iedereen is er volop 
keus. De VVD wil het mooie behouden en ziet kansen om Zutphen en Warnsveld te versterken en 
uit te breiden. In dit verkiezingsprogramma staat hoe de VVD dit wil bereiken. 
 
Zutphen heeft de weg vooruit gevonden. We hebben de wind mee en staan als middelgrote 
gemeente in het oosten te boek als zeer aantrekkelijke leefomgeving. Een steeds grotere groep 
wil de drukke stad inwisselen voor onze leefomgeving van hoge kwaliteit. 
 
Gelukkig wisten we dat in Zutphen zelf ook al en zien we dat Zutphen in de laatste jaren een nog 
mooiere en betere plek is geworden om te wonen, leven, recreëren en ondernemen. De wind 
mee heeft geholpen, maar deze ontwikkeling is niet vanzelf gegaan. Alle investeringen in de 
binnenstad, de actieve promotie van de stad, de herontwikkeling van de Mars en de 
Noorderhaven, de cultuurclustering en nog veel meer ontwikkelingen hebben ervoor gezorgd dat 
we er ook de vruchten van kunnen plukken. De VVD heeft bij besluitvorming rond deze thema’s 
altijd haar toekomstvisie voor de gemeente voor ogen gehad en de afgelopen jaren haar politieke 
invloed laten gelden. 
 
De laatste twee jaar hebben vooral in het teken van Corona gestaan. Naast dat de pandemie 
voor veel mensen gevolgen heeft gehad, hebben we ook gezien hoe veerkrachtig onze lokale 
samenleving is. Hoewel de gevolgen van de Coronacrisis nog zichtbaar zijn, gaan we langzaam de 
goede kant op. 
 
Voor de VVD zijn dit de belangrijkste speerpunten voor de komende jaren: 

 Groei van de gemeente Zutphen 
 Uitbreiding woningaanbod 
 Betrokken inwoners 
 Gastvrij ondernemersklimaat 
 Verantwoord duurzaam 
 Financieel blijvend op orde 

  



  
 

  
 

Het is aan u 
U heeft de kans om een keuze te maken voor de toekomst van onze prachtige gemeente. Een 
keuze die u niet alleen maakt voor uzelf, maar ook voor de toekomst van uw kinderen en 
kleinkinderen. Kortom een keuze voor de VVD is een keuze voor nu en voor de generaties na ons. 
Kom daarom 16 maart 2022 stemmen en steun ons om onze liberale koers voort te zetten. Ik 
reken op u.  
 
Met elkaar verder voor onze samenleving! 
 
Laura Werger 
Lijsttrekker VVD Zutphen-Warnsveld 
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1. Inleiding 
 
We zien de toekomst met vertrouwen tegemoet. Onze inwoners, ondernemers en de 
professionals van de gemeentelijke overheid werken samen om veranderingen in goede banen 
te leiden. Dat doen we zo veel mogelijk integraal zodat de keuzes die we maken over onze 
omgeving en het ruimtegebruik, weloverwogen zijn en we elkaar niet verrassen. Uiteindelijk 
leggen we die keuzes vast in bijvoorbeeld de omgevingsvisie en het omgevingsplan.  
 
We raken niet in paniek door discussies over klimaat of stikstof. We onderschrijven de landelijk 
gemaakte afspraken en werken gestaag aan het bereiken van die doelen. Daarbij maken we 
gebruik van het netwerk dat we hebben met Provinciale, Haagse en Europese 
volksvertegenwoordigers en bestuurders. Grote vraagstukken zoals de energietransitie horen op 
de juiste tafels tot besluiten te leiden. Juist de VVD in Zutphen is als geen ander in staat daarin te 
sturen.  
 
We rekenen op de kracht van onze inwoners en ondernemers. Innovatie, creativiteit en lef 
kenmerken onze gemeente en de regio. We doen het samen. Met elkaar verder voor onze 
samenleving! 
 
2. Waar het fijn leven is 
 
Prettig en betaalbaar wonen 
Of je nu alleen woont in de binnenstad, op een boerderij in het buitengebied, samenwoont met 
je partner in De Hoven, met kinderen een huis met tuin hebt in Warnsveld of 
levensloopbestendig woont in Leesten: de VVD wil dat je overal in onze gemeente fijn woont. De 
vraag naar woningen in onze gemeente is groot. Niet alleen willen mensen van buiten graag hier 
wonen, ook onze eigen inwoners zijn op zoek naar een woning. De VVD wil dat iedereen een 
goede woonruimte kan krijgen. Of je nu starter bent, een laag inkomen hebt, ruimte voor je 
gezin zoekt of kleiner wilt gaan wonen. Voor iedereen moet er een passende woning zijn.  
 
De VVD wil dit bereiken door in de komende 4 jaar tenminste 1.000 woningen bij te bouwen 
vooral voor starters, gezinnen en middeninkomens. Het gaat om zowel koop als huurwoningen 
waarmee we de doorstroming op onze woningmarkt willen bevorderen. Ook voor de VVD is bij 
nieuwbouw een zelfbewoningsplicht een passend middel om ervoor te zorgen dat onze 
inwoners meer kans maken op het kopen van een eigen woning. Voor de langere termijn tot 
2034 wil de VVD minstens 3.200 woningen bijbouwen zodat onze gemeente kan groeien naar 
tenminste 57.500 inwoners. Deze groei is noodzakelijk want daarmee houden we onze 
voorzieningen op peil en zorgen we voor een toekomstbestendige gemeente die ook in de regio 
een rol van betekenis blijft spelen. Groei als middel voor een nog bloeiender en sterkere 
gemeente Zutphen is voor de VVD een zwaarwegend thema.  
 
Slim en duurzaam  
Als het gaat om het klimaat en energie is ook de VVD ervan overtuigd dat we 
verantwoordelijkheid moeten nemen. Niets doen is geen optie. Willen we de klimaatdoelen 
halen dan moeten we de komende jaren serieuze stappen zetten. Dit betekent dat we er niet 
aan ontkomen om meer zonnepanelen en windmolens te plaatsen. Ook de VVD ziet in dat dit 
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een groot dilemma oplevert. Immers, een windmolen in je achtertuin vindt eigenlijk niemand 
leuk. De VVD ziet de voor- en nadelen van de energietransitie waar wij allemaal mee te maken 
hebben. Sowieso vinden wij het van belang dat deze ontwikkelingen minimaal 50% lokaal 
eigenaarschap hebben, zodat inwoners ook de vruchten plukken van de duurzame opwekking. 
Verrommeling van het landschap willen wij tegengaan en draagvlak onder inwoners is belangrijk 
bij de invulling van de doelstellingen. Zo zorgen we ervoor dat we klaar zijn voor de toekomst en 
onze gemeente duurzaam leefbaar houden. 
 
Groen en leefbaar 
We wonen graag in een schone, leefbare buurt of wijk. De VVD vindt het normaal dat mensen 
zelf een bijdrage leveren aan het onderhoud en het schoonhouden van hun erf, tuin, balkon en 
straat.  
 
Groen in de stad, wijk en buurt gaat onder andere hittestress tegen. De VVD vindt het belangrijk 
dat we kijken naar verschillende manieren om hittestress en andere gevolgen van 
klimaatverandering op te vangen. De VVD wil in ieder geval de bestaande manieren zoals het 
realiseren van meer groen en het verder uitbreiden van de wadi’s en het afkoppelen van 
regenwater voortzetten. Tevens willen wij samen met het bedrijfsleven kijken naar innovatieve 
ontwikkelingen. 
 
Betrokken bewoners 
De wijk waar je in woont moet een veilige en vertrouwde omgeving zijn. Waar je samen komt 
met je buren en samen zorgt voor de buurt. Is er overlast? Dan lossen we het samen op met 
bijvoorbeeld buurtbemiddeling of de wijkagent. Als het nodig is ondersteunt en faciliteert de 
gemeente bijvoorbeeld met groenvoorziening en handhaving.  
 
Bereikbaarheid 
Hoewel de gemeente Zutphen niet aan de snelweg ligt, zijn we goed bereikbaar met de auto, het 
OV en op de fiets. Wanneer we onze binnenstad autoluw willen maken, moeten we wel zorgen 
voor voldoende parkeervoorzieningen voor binnenstadbewoners in de nabije omgeving van hun 
woning. De VVD vindt dat de gemeente samen met ProRail en Rijkswaterstaat de bereikbaarheid 
van Zutphen over de IJsselbrug moet waarborgen. Daarnaast wil de VVD bij de Provincie 
Gelderland aandringen op het realiseren van emissieloos OV in onze gemeente.   
 
Toegankelijkheid stad voor mensen met beperking 
Hoe prachtig onze oude historische stad ook is, voor mensen met een (fysieke) beperking 
kunnen al die historische elementen een behoorlijke barrière vormen. Het is niet eenvoudig en 
soms zelfs onmogelijk om onze monumentale stad bijvoorbeeld geheel rolstoelvriendelijk te 
maken. Dit neemt niet weg dat de VVD het belangrijk vindt dat we aanpassingen moeten blijven 
doen waardoor mensen zoveel mogelijk mee kunnen doen en zich door de stad kunnen 
bewegen. Dit doen we in samenspraak met belanghebbenden en vertegenwoordigers van de 
verschillende organisaties. 
 
3. Een bloeiende lokale economie 
 
Gunstig ondernemersklimaat 
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Voor de VVD is het vanzelfsprekend dat de gemeente een gunstig en stimulerend 
ondernemersklimaat heeft. Onze ondernemers zorgen voor vernieuwing en creëren 
werkgelegenheid. Daarom moeten ondernemers voldoende ruimte krijgen om te ondernemen 
en moet samenwerking tussen bedrijfsleven en onderwijs nog meer gestimuleerd worden. Ze 
moeten geen last hebben van gemeentelijke regeldruk, onduidelijke en tijdrovende procedures. 
De VVD wil een ondernemersvriendelijk klimaat in de gehele gemeente. Het stimuleren en 
faciliteren van ondernemers leidt tot innovatie, ontwikkelingen en banen. Hiermee creëren we 
ook kansen voor mensen met bijvoorbeeld een afstand tot de arbeidsmarkt. 
 
Toerisme en recreatie 
Het aantal toeristen dat Zutphen bezoekt is in de afgelopen jaren gestegen. Steeds meer mensen 
ontdekken onze mooie Hanzestad aan de IJssel. Dit heeft een positief effect op onze economie 
en de gemeente. Toeristen zorgen voor gezellige drukte en vergroten daarmee de leefbaarheid 
van de binnenstad. De leegstand van de winkelpanden neemt af en de bezoekers waarderen het 
specialistische winkelaanbod dat onze gemeente rijk is. Ze geven geld uit en blijven steeds vaker 
overnachten. De VVD ziet graag het aantal toeristen dat de gemeente bezoekt nog meer stijgen 
en vindt dat de overnachtingscapaciteit verder uitgebreid kan worden. Hierbij denken we aan 
zowel hotelcapaciteit als B&B’s en camperplekken.   
 
Bedrijventerreinen 
Zutphen kent verschillende bedrijventerreinen met diverse functies. De bedrijven die gevestigd 
zijn op de bedrijventerreinen zijn belangrijk voor onze economie en werkgelegenheid. Waar 
sommige bedrijventerreinen eens aan de randen van de stad lagen, zijn er nu enkele die midden 
tussen de woonwijken liggen. We zien de Mars en de Revelhorst als de bedrijventerreinen voor 
de toekomst. We moeten verstandig omgaan met de schaarse ruimte die we hebben. Daarnaast 
is het belangrijk om de bedrijven die vallen in een zwaardere milieuzonering, blijvend aan de 
randen van de gemeente te vestigen. De VVD wil een slimme clustering van bedrijven zodat er 
balans is tussen wonen, leisure en (zware) industrie.  
 
Op de bedrijventerreinen willen we met het nieuwe omgevingsplan af van de onlogische en 
onzinnige regelgeving. Ondernemers moeten ruimte krijgen voor de ontwikkeling van hun 
bedrijf en daarmee werkgelegenheid. Ruimte voor de ene ondernemer moet niet leiden tot 
minder ruimte voor de andere, dat vraagt duidelijke keuzes over zonering binnen de 
bedrijventerreinen. Daar waar regelgeving komt, is dat nodig vanuit kerntaken als veiligheid en 
milieu. De welstandcommissie voor de bedrijventerreinen schaffen we af. 
 
ZZP 
Zutphen moet ook voor ZZP’ers een fijne plek zijn om te wonen en te ondernemen. Daarom wil 
de VVD het aantal woningen met een woonwerkfunctie uitbreiden. Dit kan door nieuwbouw te 
realiseren en door wonen en werken bij bestaande woningen mogelijk te maken. Ook kunnen 
we ZZP’ers faciliteren door bijvoorbeeld de eigen gemeentelijke gebouwen open te stellen als 
werk- en ontmoetingsplek. 
 
Wonen boven winkels 
Wonen boven winkels is niet nieuw. Toch blijkt het soms moeilijk om dit te realiseren. De VVD 
wil wonen boven winkels mogelijk maken. Dit is van belang voor de leefbaarheid van onze oude 
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binnenstad. Het moet voor pandeigenaren en ondernemers aantrekkelijk zijn om de ruimte 
boven de winkel bewoonbaar te maken.  
 
Kunst en cultuur 
Onze gemeente kent veel initiatieven op het gebied van kunst en cultuur. Van kleinschalige 
voorstellingen tot grote podium producties. Van amateurkunst tot professionele artiesten. Voor 
de liefhebber valt er veel te kiezen en te genieten. Dat moeten we vooral zo houden. De VVD 
ziet dan ook graag dat de verschillende partijen in de stad samenwerken. We willen ruimte voor 
nieuwe initiatieven en omarmen innovaties uit de sector die kunst en cultuur laagdrempelig 
toegankelijk en toekomstbestendig maken. Hierin dient ook de jeugd een plek te hebben. 
Uitgangspunt voor ons is dat deze initiatieven hand in hand gaan met ondernemerschap. 
 
Culturele instellingen en gebouwen  
Kunst en cultuur is voor de VVD een belangrijk onderwerp. Wij willen vooral de juiste 
omstandigheden voor creativiteit, expressionisme en ondernemerschap faciliteren.  
 
Een belangrijk podium in onze gemeente is de Hanzehof en vooral de Buitensociëteit. Een goede 
schouwburg is een broedplaats voor culturele ontwikkeling. Helemaal wanneer nauw 
samengewerkt wordt met andere culturele partijen in de stad om een laagdrempelig podium 
voor iedereen te realiseren. Het feit dat de Hanzehof, Muzehof en Bibliotheek de handen in één 
hebben geslagen, juicht de VVD toe. Immers deze professionals weten als geen ander hoe de 
culturele markt zich ontwikkelt en wat een belangrijke laagdrempelige voorziening als de 
bibliotheek nodig heeft om toekomstbestendig te zijn. De VVD wil deze partijen daarom de 
ruimte geven een kostenefficiënt plan te ontwikkelen dat past bij de gemeente Zutphen.  
 
Natuurlijk begrijpt de VVD heel goed dat mensen zich zorgen maken over de toekomst van 
bijvoorbeeld de Broederenkerk. Wat de VVD betreft blijft de Broederenkerk in de toekomst voor 
alle inwoners en bezoekers toegankelijk. 
 
4. Meedoen en jezelf zijn 
 
Inclusiviteit  
In de regenbooggemeente Zutphen mag je zijn wie je bent. Wat de VVD betreft is er geen ruimte 
voor intolerantie in onze gemeente. Iedereen mag zichzelf zijn en heeft recht op een eigen plek 
in onze samenleving. Van jong tot oud. Hoe diverser en veelkleuriger, hoe mooier we de 
samenleving met elkaar maken.   
 
Arbeidsmarkt en inkomen 
Werk is van groot belang voor mens en samenleving. Werk zorgt voor verbinding met andere 
mensen en voorkomt een sociaal isolement. Wie werkt, investeert in zichzelf en in de toekomst 
van onze samenleving.  
 
De VVD vindt het belangrijk dat iedereen een steentje bijdraagt. Niet iedereen is (altijd) in staat 
betaald werk te verrichten. Sommige mensen zijn afhankelijk van bijvoorbeeld de bijstand voor 
hun inkomensvoorziening. De VVD ziet het liefst dat mensen hier tijdelijk gebruik van maken en 
wil samen met hen werken aan het meedoen naar vermogen. Uiteraard is er altijd (financiële) 
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ondersteuning voor mensen die dat nodig hebben, maar de VVD wil blijven inzetten op het 
zoveel mogelijk mensen aan het werk te krijgen. De economische omstandigheden hiervoor zijn 
goed. Samen met het bedrijfsleven wil de VVD kijken hoe we mensen met een afstand tot de 
arbeidsmarkt ook een kans kunnen bieden om een (vaste) baan te bemachtigen. Het Sociaal 
ontwikkelbedrijf gaat hierbij helpen en biedt kansen voor zowel werkgevers als werknemers.  
 
De arbeidsmarkt verandert snel en daarom is een goede aansluiting tussen opleiding en 
arbeidsmarkt van groot belang. Het leren van een ambacht moet weer de normaalste zaak van 
de wereld zijn. Daarom wil de VVD initiatieven en ontwikkelingen stimuleren waar het 
bedrijfsleven en het onderwijs samenwerken om jongeren en zijinstromers een vak te leren.    
 
Vrijwilligers zijn hard nodig. Wij willen aan de slag met nieuwe vormen van (betaald) 
vrijwilligerswerk, ook naast een bestaande baan of studie. 
 
Van zorgen voor naar zorgen dat 
In Zutphen is de afgelopen jaren hard gewerkt om inwoners minder afhankelijk van zorg en 
ondersteuning te laten zijn. De VVD wil deze lijn voortzetten. Natuurlijk krijgt iedereen die dat 
nodig heeft (tijdelijk) ondersteuning, maar het doel is dat je het uiteindelijk zelf weer kunt. 
 
De VVD wil graag dat de zorg dichtbij beschikbaar en bereikbaar is. Dat betekent dat we inzetten 
op het behoud van het ziekenhuis en een passend zorglandschap in de wijken. Dit willen we 
bereiken door de samenwerking tussen ziekenhuis, huisartsen, thuiszorg, wijkverpleegkundigen, 
jeugdartsen, ergo- en fysiotherapeuten en andere zorgaanbieders verder te bevorderen.  
 
Het is niet altijd nodig om (meteen) zware zorg in te zetten. Soms is ‘Welzijn op recept’ 
voldoende. We streven ernaar om zoveel mogelijk algemene laagdrempelige 
(zorg)voorzieningen te realiseren. Maatwerk blijft mogelijk wanneer een algemene voorziening 
niet toereikend is.  
 
Mantelzorger ben je tegen wil en dank. De VVD heeft dan ook diep respect voor de 
mantelzorgers en begrijpt dat het soms zwaar is. Goede respijtzorg blijft daarom van belang. 
Daarnaast heeft de VVD oog voor jonge mantelzorgers die vaak wat extra aandacht en een 
steuntje in de rug kunnen gebruiken.  
 
Opgroeien en spelen 
Ouders zijn primair verantwoordelijk voor de opvoeding van hun kinderen. Indien nodig is er 
hulp en ondersteuning beschikbaar om het gezin te ondersteunen. Dit betekent voor de VVD 
niet dat kinderen of jongeren permanent een zorgetiket moeten krijgen. De VVD wil dat zorg en 
ondersteuning zoveel mogelijk tijdelijk is en erop gericht dat het gezin of de jongere zelf weer de 
regie krijgt.   
 
Kinderen en jongeren moeten de kans en de ruimte krijgen hun talenten te ontwikkelen. Voor 
veel kinderen die opgroeien in structurele armoede is dat vaak niet mogelijk. De VVD wil 
inzetten op het voorkomen dat kinderen in armoede moeten leven en luistert hierbij goed naar 
wat de kinderen en jongeren zelf willen.  
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Een manier om je te ontwikkelen en te leren is door te spelen en sporten. Daarom moeten er 
voldoende goede en veilige speelvoorzieningen in de wijken zijn. Voor kinderen met een 
beperking is het niet vanzelfsprekend dat zij mee kunnen doen omdat de meeste speelplaatsen 
ongeschikt zijn. De VVD wil dat bij alle speeltuinen die in de komende periode vervangen of 
aangepast worden, de speeltuin ook toegankelijk en geschikt wordt gemaakt voor kinderen met 
een beperking. Dit doen we in overleg met bijvoorbeeld Stichting Spoenk.  
 
Sporten 
In de gemeente Zutphen kan je bijna elke sport beoefenen. We zijn rijk als het gaat om de grote 
hoeveelheid sportverenigingen die we binnen de gemeentegrenzen hebben. Met het 
vastgestelde sportbeleid is ingezet op het behoud en versterken van de verenigingen. Goede 
accommodaties zijn daarbij heel belangrijk. De VVD is blij dat met de oprichting van het sport- en 
accommodatiebedrijf gewerkt wordt aan een efficiënt beheer van de accommodaties en 
professionele dienstverlening aan de sportverenigingen.  
 
De samenhang tussen sport en welzijn wordt steeds duidelijker en belangrijker. Het effect van 
sport op je gezondheid en je (geestelijke) welzijn is groot. Door sport meer in te zetten als 
preventief middel kan de inzet van zwaardere zorg voorkomen worden. Niet alleen sporten bij 
een vereniging draagt daaraan bij, maar ook individueel sporten in je eigen buurt moet veilig en 
laagdrempelig kunnen. De VVD is er voorstander van de sportverengingen en sportparken 
samenwerken met zorginstellingen en wijkteams om sporten voor iedereen laagdrempelig 
toegankelijk te maken. 
 
Speciale aandacht moet er zijn voor sporters met een beperking. Bij steeds meer verenigingen 
en op steeds meer plekken is aangepast sporten mogelijk, maar we zijn er nog lang niet. Daarom 
wil de VVD dat verenigingen extra ondersteuning kunnen krijgen om aangepast sporten mogelijk 
te maken.  
 
Onderwijs 
De gemeente kenmerkt zich door een divers onderwijsaanbod. Veel ouders kiezen bewust voor 
een specifieke onderwijsvisie en/of -methode. De VVD vindt het belangrijk dat er goede 
doorlopende leerlijnen zijn. Dat vroeg- en voorschoolse educatie beschikbaar is om ontwikkel- 
en leerachterstanden zoveel mogelijk tegen te gaan. Zodat ieder kind de kans krijgt zich naar 
vermogen te ontwikkelen.  
 
Wat onze gemeente ontbreekt is een opleiding op HBO niveau. De VVD wil graag inzetten op het 
realiseren van een samenwerking met bestaande HBO-instellingen zodat ook studeren in 
Zutphen mogelijk wordt. 
 
5. Veiligheid 
 
Veilig, zowel thuis als in de buurt  
Om je vrij te bewegen in huis, de buurt of de gemeente is veiligheid van belang. In onze 
gemeente vinden relatief weinig incidenten plaats en dat moet zo blijven. Toch ervaren 
inwoners overlast van mensen die rondhangen, drugsgebruik en andere criminele activiteiten. 
De VVD is voor een zero-tolerance beleid. We moeten voorkomen dat jongeren makkelijk aan 
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drugs kunnen komen en daardoor verslaafd raken. Drugscriminaliteit moet worden aangepakt 
en ondermijning moet worden tegengegaan. Wat de VVD betreft krijgt de burgemeester 
hiervoor alle ruimte. 
 
Verkeersveiligheid 
Je moet als inwoner veilig over straat kunnen. Voetgangers en fietsers moeten zich veilig kunnen 
verplaatsen. Echter zijn er een aantal plekken waar potentiële risico's zich voor kunnen doen. 
Plekken waar te hard wordt gereden of waar men zich niet aan verkeersregels houdt. 
Voorbeelden zijn de Paulus Potterstraat, Laan naar Eme en de Thorbeckesingel. De VVD wil 
zoeken naar een passende oplossing per plek om de verkeersveiligheid te verbeteren. Dit kan 
zowel een verkeersmaatregel zijn als sturen op een ander gedrag in het verkeer. 
 
Onze gemeente is bij uitstek een fietsgemeente. Het fiets parkeren blijft een punt van aandacht 
omdat steeds meer mensen hun elektrische fiets veilig willen stallen. Wanneer we de binnenstad 
verder autoluw maken, realiseren we extra ruimte voor fiets parkeren. De VVD ziet kansen om 
samen met ondernemers een werkproject te starten voor een beveiligde stalling.  
 
Digitaal verantwoordelijke gemeente 
Steeds vaker staat in het nieuws dat bedrijven en overheidsinstellingen geraakt worden door 
een hack. Daarom wil de VVD dat de gemeente hierin stappen zet zodat de gegevens van 
inwoners en bedrijven goed beveiligd zijn en de manier van werken past bij deze tijd. 
 
Daarnaast wil de VVD verdere mogelijkheden onderzoeken om digitaal met inwoners in contact 
te staan, bijvoorbeeld via Whatsapp. Een afspraak voor bijvoorbeeld een rijbewijs maken gaat al 
eenvoudig digitaal. Natuurlijk moet de gemeente ook gewoon traditioneel fysiek bereikbaar 
blijven. 
 
6. Gemeentezaken betrouwbaar en op orde 
 
Verstandige financiële keuzes 
Wat de VVD betreft mag de gemeente niet meer geld uitgeven dan er binnenkomt. Daarnaast de 
inkomsten ongebreideld laten toenemen door steeds de OZB te verhogen, is wat de VVD betreft 
niet aan de orde. Daarom letten we goed op onze gemeentelijke schatkist. We houden de lokale 
lasten laag door de gemeentelijke taken op een effectieve manier uit te voeren. 
 
De reserves van de gemeente zijn de afgelopen periode flink toegenomen. Dat was nodig ook. 
Dit werk is echter nog lang niet af. De komende periode wil de VVD de algemene reserve van de 
gemeente uitbreiden naar minstens 13 miljoen Euro. Alleen met een sterke solide basis kunnen 
we verantwoord geld uitgeven. De begrotingsdiscipline is voor de VVD ook voor de komende 
periode een randvoorwaarde. 
 
Inmiddels is duidelijk dat het Rijk echt met meer geld over de brug moet komen richting de 
gemeenten. Toch wil de VVD niet dat de gemeente zich afhankelijk opstelt richting het Rijk of 
het Rijk overal de schuld van geeft. De VVD vindt dat de gemeente in de eerste plaats zelf de 
plicht heeft om haar eigen broek op te houden. Daarom wil de VVD dat bezuinigingen en 
hervormingen die nog niet of onvoldoende zijn opgepakt, de komende periode worden 
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afgemaakt. Zo versterken we onze financiële positie en maken we onze voorzieningen 
toekomstbestendig. Die financiële ruimte kan dan vervolgens op en verantwoorde manier benut 
worden. 
 
Goede dienstverlening 
De VVD wil een zakelijke gemeente die faciliteert, bereikbaar en dienstbaar is. Een gemeente die 
betrouwbaar is en afspraken nakomt. Waar je eenvoudig vergunningen, paspoorten en andere 
voorzieningen kunt aanvragen. Waar we ook voor minder digitaal vaardige inwoners beschikbaar 
zijn. Een gemeente waar ‘nee’ ook een antwoord is en waar je niet van ‘het kastje naar de muur’ 
wordt gestuurd. 
 
Afmaken waar je aan begonnen bent 
De VVD vindt het van belang dat de gemeente zaken waar zij aan begint ook afmaakt. Een 
belangrijk voorbeeld hierin zijn de hoogspanningsleidingen boven Leesten en Warnsveld. Nu we 
het voor elkaar hebben gekregen om hier een knoop door te hakken, wil de VVD nu dat dit 
project de komende periode uitgevoerd wordt. De VVD zegt: doe wat je zegt, zeg wat je doet en 
laat het zien! 
 
Samen met inwoners (inwonerparticipatie) 
Participatie van inwoners is voor de VVD heel belangrijk. Mensen zijn graag betrokken bij wat er 
speelt in hun omgeving en hoe we samen hieraan kunnen werken. Daarom vinden wij dat de 
gemeente meer ruimte moet bieden voor initiatieven vanuit de samenleving waar we de 
buurtbewoners actief betrekken bij projecten in hun buurt. Dat wil de VVD de komende jaren 
uitbouwen en versterken. 
 
7. Dit wil de VVD per wijk 
 
Warnsveld 
Parel van Gelderland! Met initiatiefrijke en actieve inwoners en verenigingen. Met ideeën en 
meningen (van jong tot oud) die het waard zijn om te koesteren, te realiseren en te steunen 
zoals bijvoorbeeld “Het Trefpark” en de Dorpsfeesten. Dankzij een actieve VVD en haar 
wethouder zijn er voor Warnsveld, de afgelopen jaren, belangrijke zaken tot stand gekomen. Zo 
gaan de elektriciteitskabels onder de grond en is het Warnshuus met de daarin gevestigde 
bibliotheek behouden gebleven. Een oplossingsgerichte en daadkrachtige lijn die de VVD graag 
verder wil doortrekken. Door samen te werken met gebruikmaking van alle goede ideeën en 
initiatieven, zorgen we met elkaar voor het prettige en unieke “dorpse” karakter van Warnsveld 
binnen onze gemeente. 
 
Leesten 
Leesten is een nieuwbouwwijk in beweging met een groeiend inwoneraantal. Een groeiende wijk 
vraagt om een goede infrastructuur en passende (speel)voorzieningen. Voor ondernemers moet 
het winkelcentrum een aantrekkelijke plek zijn om zich te vestigen zodat het zich verder kan 
ontwikkelen. Ook de verkeersveiligheid in de wijk verdient blijvende aandacht. 
 
Zuidwijken 
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De Zuidwijken kenmerken zich door de typische jaren 70 bouw. Het is een gemengde wijk met 
zowel koop als huurwoningen, flats en maisonnettes. De VVD vindt het van belang dat de 
voorzieningen in de wijk, zoals buurthuis De Uitwijk, op peil blijven. Ook moet er aandacht zijn 
voor de verkeersveiligheid. In een aantal buurten van de Zuidwijken hebben inwoners elkaar 
gevonden en gezamenlijke initiatieven zoals een buurttuin gestart. Dit soort initiatieven zijn 
belangrijk voor de samenhang in de wijk en buurten. De VVD vindt dat de gemeente deze 
initiatieven moet blijven faciliteren.  
 
Bronsbergen vormt een apart onderdeel van de Zuidwijken. Wat de VVD betreft moet bewoning 
van Bronsbergen permanent worden toegestaan. 
 
Buitengebied 
Warnsveld en onze buitengebieden worden geroemd om het groen, de goede fietspaden en de 
perfecte ligging aan de rand van de Achterhoek en pal naast de Veluwe. We hebben hiermee al 
goud in handen maar we moeten ook blijven investeren. Immers in het buitengebied zijn ook 
ondernemers actief. De VVD vindt dat er balans moet zijn tussen economie, recreatie en 
energieopwekking in het buitengebied zonder de natuur daarin te kort te doen.  
 
Binnenstad en Noorderhaven 
Zutphen heeft een prachtige historische binnenstad, waar de moderne Noorderhaven een mooie 
aanvulling op is. Door het grote aanbod aan winkels, cultuur en horeca is er voor iedereen wat te 
doen. Daarnaast is het een fijne plek om te wonen, werken en ondernemen. De komende jaren 
wil de VVD ervoor zorgen dat ondernemers de ruimte hebben om te kunnen ondernemen. 
Daarnaast moet het gemakkelijker worden om beschikbare ruimte, zoals ruimte boven winkels, 
om te zetten naar woningen. Het realiseren van een bewaakte fietsenstalling draagt bij aan de 
aantrekkelijkheid en veiligheid van de stad. Om de historie te kunnen doorgeven aan 
toekomstige generaties is het verduurzamen van de binnenstad een belangrijk actiepunt.  
 
Voor de Noorderhaven geldt dat deze moet worden afgebouwd. Omdat de Noorderhaven 
verder groeit is het van belang dat er meer voorzieningen komen in de wijk, waaronder een 
supermarkt. Ook de verkeersveiligheid in het gebied is een punt van aandacht. Deze moet wat 
de VVD betreft net als de doorstroming richting Deventer verbeterd worden.   
 
De Hoven 
De Hoven is een onderschatte buurt aan de IJssel. Een buurt met een grote mate van 
saamhorigheid en een zeer actief verenigingsleven. Om ‘’de Heuve’’ de komende jaren bruisend 
te houden en de vergrijzing tegen te gaan, wil de VVD dat de woningen die eerder beloofd zijn 
de komende jaren ook echt gebouwd gaan worden. Woningen voor starters en gezinnen gaan de 
vergrijzing tegen en geven een impuls aan de basisschool, de ondernemingen en het 
verenigingsleven in de Hoven. Daarnaast ziet de VVD graag dat het nieuwe buurthuis 
gerealiseerd wordt om de samenwerking en saamhorigheid in de Hoven te behouden en te 
versterken. Met het project ‘’Rivier in de Stad’’ hebben we onder meer de pleinen en wegen in 
de Hoven kunnen aanpakken. De VVD wil dit project de komende periode behouden en verder 
uitvoeren om de Hoven nog mooier te maken. 
 
Waterkwartier 
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Het Waterkwartier is een wijk vol met kansen. De wijk kent verschillende smaakmakers, mensen 
die zich inzetten voor hun buurt en zorgen voor sociale samenhang. Deze mensen moeten we 
koesteren. De afgelopen jaren hebben we al veel kunnen doen om het Waterkwartier verder te 
ontwikkelen. De komende periode wil de VVD hiermee doorgaan. Door de verhouding tussen 
huurwoningen en koopwoningen verder te herstellen, door het helpen van mensen met 
schuldproblematiek en door de werkloosheid aan te pakken. Daarnaast moet er meer werk 
gemaakt worden van de veiligheid in het Waterkwartier. Dit geldt voor zowel de 
verkeersveiligheid als de bescherming tegen criminaliteit. 
 
Noordveen 
Noordveen is een mooie wijk die in beweging is en die zich kenmerkt door de hoge 
betrokkenheid van de bewoners. Mooi voorbeeld is de herontwikkeling van de Deventerweg 
waar de inwoners samen met de gemeente een plan met breed draagvlak hebben gerealiseerd. 
Er zijn in de wijk verschillende (sport)voorzieningen en de VVD wil deze ook de komende jaren 
op peil houden. Juist omdat deze voorzieningen jong en oud met elkaar in de wijk verbindt. 
Kortom een fijne sfeervolle wijk om te wonen en dat houden we graag zo en daar waar mogelijk 
breiden we de wijk graag uit. 


